
Protokół nr XI
z XI Sesji Rady Gminy Kluki
z dnia 27 października 2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XI sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz 
Augustyniak,  który przewodniczył  obradom. Powitał  serdecznie wszystkich Radnych, Pana Wójta, 
Panią Skarbnik, Sołtysów oraz obecnych mieszkańców gminy. Następnie stwierdził, że zgodnie listą 
obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Przewodniczący Rady 
zapytał Radnych czy są jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad. Żadnych sugestii nie 
było. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na 

lata 2011- 2014
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2011.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sposobu głosowania nad wyborem ławników do 

Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim i do Sądu Rejonowego w Bełchatowie.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu  Okręgowego  w  Piotrkowie 

Trybunalskim.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bełchatowie.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Związku  Komunalnego  Gmin  z/s  w 

Kleszczowie.
10. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
12. Interpelacje i wolne wnioski.
13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad.
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Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. 
Radny H. Kęsy zgłosił  uwagę, że w protokole brakuje zapisu, że Uchwała Nr 59/X/11 Rady 
Gminy Kluki z dnia 14 września 2011 roku w sprawie wynagrodzenia Wójta została podjęta bez 
uzasadnienia merytorycznego. Innych uwag nie było. Za przyjęciem protokołu z uwzględnieniem 
uwagi Radnego H. Kęsego głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Kluki na lata 2011- 2014

Przewodniczący Rady oddał głos Pani Skarbnik E. Bednik,  która wyjaśniła,   że zmiany w 
Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy Kluki  dokonuje  się  w związku  z  podpisaną  umową o 
dofinansowanie  Projektu:  „Polszczyzna  bliżej  ucznia”  w ramach  Programu Operacyjnego  Kapitał 
Ludzki realizowany przez Zespół Szkół w Klukach w okresie od 01.10.2011 do 31.03.2012 r.,  co 
wiąże  się  z  koniecznością  wprowadzenia  zmian  w  wykazie  przedsięwzięć  w  ramach  wydatków 
bieżących związanych z programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 
ust. 1 pkt 2 i 3. Dochody i wydatki ujęte w WPF dostosowuje się do planu po zmianach dochodów i 
wydatków budżetu na 2011 r.  wprowadzonego zarządzeniami Wójta i  uchwałami Rady Gminy w 
okresie 2011 r.

Dochody przedstawione w WPF zostały zwiększone ogółem o kwotę 1 237 316,53 zł a dotyczą 
roku 2011.
W tym:
- dochody bieżące: 330 362,80 zł;
- dochody majątkowe: 906 953,73 zł;

Przedstawione w WPF wydatki ogółem dotyczą zmian prognozowanych wydatków w roku 
2011 o kwotę 1 237 316,53 zł
W tym:
- wydatki bieżące: 773 667,65 zł
- wydatki majątkowe: 463 648,88 zł
Nie było żadnych pytań ani uwag do niniejszej uchwały.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 61/XI/2011
Rady Gminy Kluki

z dnia 27 października 2011
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na lata 2011- 2014

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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Punkt 5 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2011.

Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Przewodniczącą  Komisji  Budżetów  i  Finansów 
J.Matyśkiewicz o zabranie głosu. Przewodnicząca najpierw odczytała protokół z posiedzenia z 
dnia 7 października 2011 roku, następnie odczytała protokół z posiedzenia z dnia 27 października 
2011  roku.  Komisja  pozytywnie  opiniuje  wprowadzone  zmiany  w  budżecie  Gminy  Kluki, 
zgłasza jedynie propozycję, aby kwotę 19 998,88 zł z rezerwy celowej przeznaczyć na remont 
Ośrodka Zdrowia w Klukach.

W celu omówienie uchwały Przewodniczący oddał  głos Pani Skarbnik. Pani Skarbnik E. 
Bednik wyjaśniła, że proponowane zmiany w budżecie gminy związane są z otrzymaniem dotacji 
w kwocie 19 998,88 zł  z  budżetu państwa tytułem zwrotu części  wydatków poniesionych w 
ramach funduszu sołeckiego w 2010 r. oraz wniosku jednostki budżetowej Szkoły Podstawowej 
w Kaszewicach w zakresie  zwiększenia  dochodów i  wydatków o kwotę 2 729,02 zł  z  tytułu 
otrzymanego odszkodowania od ubezpieczyciela oraz zmian w planie Urzędu Gminy w zakresie 
przeniesień planu wydatków majątkowych i bieżących między działami w zakresie zwiększeń i 
zmniejszeń planu wydatków w kwocie 37 200 zł.

Proponowany zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu Gminy:
1) Zwiększenie w dziale 758 rozdział 75814 (Różne rozliczenia) planu dochodów o kwotę 

19 998,88 zł, w tym zwiększyć:
- plan dochodów bieżących o kwotę 7 143,15 zł;
- plan dochodów majątkowych o kwotę 12 855,73 zł.

Otrzymane z tego tytułu dochody proponuje się przeznaczyć na zwiększenie rezerw celowych o 
kwotę  19 998,88 zł- rozdział 75818 z przeznaczeniem na wydatki majątkowe.

W zakresie zmian w planie wydatków budżetowych:
1) Zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę 2 200 zł z zadania „Przebudowa 

drogi  do  pól  i  łąk  w  miejscowości   Ścichawa”  przeznaczyć  na  zwiększenie  planu 
wydatków  majątkowych  na  zadanie  „Przebudowa  Domu  Budynku  Ludowego  w 
Ścichawie o wykonanie toalet wraz z instalacją odprowadzającą ścieki oraz ocieplenie 
budynku na zewnątrz”.

2)  Z kwoty 56 000 zł rezerw celowych  przeznaczeniem na wydatki majątkowe, zmienia się 
wysokość rezerwy celowej z kwoty 50 000 zł przeznaczonej na zadani inwestycyjne w 
rozdziale 90015 (Oświetlenie placów i dróg) o kwotę minus 35 000 zł i przeznacza na 
wydatki bieżące w tym rozdziale w zakresie wydatków:

§  4270-  zakup  usług  remontowych  związanych  z  zaleceniami  pokontrolnymi  PGE 
Bełchatów w kwocie 25 500 zł
§ 4300- zakup usług pozostałych w tym wymiana opraw oświetlenia ulicznego w kwocie 
9 500 zł

3) Zwiększenie planu wydatków SP w Kaszewicach o kwotę 2 759,02 z tytułu otrzymanego 
odszkodowania  z  przeznaczeniem  na  realizację  wydatków  związanych  z  usunięciem 
szkód wyrządzonych przez burze.

Po omówieniu przez Panią Skarbnik proponowanych zmian Radni zadawali pytania. Radny M. 
Soboń poprosił o rozwinięcie tematu zaleceń pokontrolnych z PGE Bełchatów. Pani Skarbnik E. 
Bednik powiedziała,  ze  swego czasu były przeglądy oświetlenia ulicznego prowadzone przez 
Zakład  Energetyczny  na  podstawie  których  sporządzone  zostały  protokoły  i  zalecenia 
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pokontrolne.

Wójt Karol Sikora wyjaśnił, że są to zalecenia pokontrolne z początku 2010 roku i konieczne jest 
ich wykonanie. Dlatego zaproponował przesuniecie środków z rezerwy na to zadanie remontowe.

Została  również  omówiona  kwestia  spalonych  lamp  w  poszczególnych  miejscowościach,  w 
związku z  tym Wójt  K. Sikora powtórzył,  że  właśnie  w tym celu dokonuje się  przesunięcia 
środków finansowych.
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do projektu właśnie omawianej uchwały?
Komisja Budżetu i Finansów wnosi propozycję, aby środki w kwocie 19 998,88 przeznaczyć na 
remont Ośrodka Zdrowia w Klukach zamiast na rezerwy celowe z przeznaczeniem na wydatki 
majątkowe.

Zdaniem Pana Wójta K. Sikory środki o których mowa należy przenieść na zadania majątkowe, 
ponieważ w budżecie Gminy są już zabezpieczone pewne środki na remont bieżący Ośrodka 
Zdrowia w Klukach. Wójt wspomniał, iż Rada Gminy nie ma inicjatywy w stosunku do zmiany 
projektu uchwały budżetowej.
Pani Skarbnik E. Bednik dodała, że z ustawy finansów jednoznacznie wynika, że  inicjatywę 
zmian w budżecie ma organ wykonawczy czyli Wójt.
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Radcę Prawnego. Pan A. Domański stwierdził, 
że  Wójt  jako  organ  wykonawczy  ma  wyłączną  inicjatywę  wprowadzania  projektu  uchwały 
dotyczącej  zmian  w  budżecie  gminy  ale  przedłożony  projekt  nie  musi  być  przyjęty  w 
proponowanej wersji. Przewodniczący Rady  zarządził głosowanie za przyjęciem zmian w planie 
budżetu Gminy Kluki na rok 2011 z uwzględnieniem propozycji Komisji Budżetów i Finansów. 
Za uwzględnieniem propozycji Komisji głosowało 12 Radnych, 3 Radnych wstrzymało się od 
głosu.
Wójt K. Sikora wniósł uwagę aby zaprotokołować, iż Rada Gminy nie ma prawa takiego sposobu 
działania.
Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  uchwały.  Za  przyjęciem  głosowało  13  Radnych,  2 
wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 62/XI/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 27 października 2011 roku
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2011

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  6 – Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  sposobu  głosowania  nad 
wyborem ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim i do Sądu 
Rejonowego w Bełchatowie.
 
Do przedstawionego projektu uchwały nie było żadnych uwag ani pytań.
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
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Uchwała Nr 63/XI/2011
Rady Gminy Kluki

Z dnia 27 października 2011 roku
w sprawie ustalenia sposobu głosowania nad wyborem ławników do Sądu Okręgowego w 

Piotrkowie Trybunalskim i do Sądu Rejonowego w Bełchatowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w 
Piotrkowie Trybunalskim.

Przewodnicząca Komisji, której celem było wydanie opinii na temat kandydatów na ławników, w 
szczególności spełnienia przez nich wymogów ustawowych określonych w art.  158 i art.  159 
ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku- Prawo o ustroju sądów powszechnych ( Dz. U. Nr 98, poz. 
1070 z późn. Zm.) odczytała protokół z posiedzenia komisji w dniu 4  października 2011 roku. 
Zespół po dokonaniu analizy zgłoszeń stwardziała, że:

1) Kandydaci do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim: Ewa Elżbieta Gosławska 
oraz Hanna Komor spełniają wymogi określone w art. 158 ust. 1 ustawy oraz żadnego z 
nich nie dotyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy. 

Zespół opiniujący pozytywnie opiniuje obie kandydatury.
2) Kandydaci  do  Sądu  Rejonowego  w  Bełchatowie:  Danuta  Katarzyna  Soboń  oraz 

kandydaci  do  Sądu  Rejonowego  w  Bełchatowie-  do  sądu  pracy:  Urszula  Anna 
Niewiadomska spełniają wymogi określone w art. 158 ust. 1 ustawy oraz żadnego z nich 
nie dotyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy.

Zespół opiniujący pozytywnie opiniuje obie kandydatury.
Przewodniczący Rady podkreślił, że w związku z podjęcie Uchwały w sprawie ustalenia sposobu 
głosowania nad wyborem ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim i do Sądu 
Rejonowego  w  Bełchatowie  jesteśmy  zobligowani  do  wybrania  komisji  skrutacyjnej,  która 
przeprowadzi  owe  wybory.  Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  Zespół  opiniujący 
kandydatów  na  ławników  pełnił  funkcję  Komisji  Skrutacyjnej.  Członkowie  Zespołu 
opiniującego: Pani Zofia Dyła, Pan Henryk Kęsy oraz Pan Mirosław Owczarek wyrazili zgodę. 
Propozycję  składu Komisji  Skrutacyjnej  poparli  wszyscy radni.  Komisja  Skrutacyjna  rozdała 
każdemu radnemu po trzy karty do głosowania.
Przewodniczący  Rady  przypomniał  zasady  głosowania,  przy  kandydacie  należy  zakreślić 
znakiem X jedną z kratek znajdujących się z lewej strony nazwiska kandydata oznaczających 
kolejno: za, przeciw oraz wstrzymuję się. Zakreślenie więcej niż jedną kratkę lub żadnej z nich 
skutkuje nieważnością głosu na tego kandydata.
Radca Prawny wyjaśnił sposób głosowania. Przewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska 
radnych zgodnie z listą obecności, natomiast Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej zbierała karty 
do głosowania. Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut 
przerwy.
Po  przerwie  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  odczytała  protokół  z  przeprowadzonych 
wyborów na  ławników, który stanowi załącznik do protokołu.
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Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Rada Gminy Kluki wybrała następujących ławników na kadencję 2012-2015: 
- do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim: 

• Ewa Elżbieta Gosławska, 
• Hanna Komor;

- do Sądu Rejonowego w Bełchatowie:
• Danuta Katarzyna Soboń;

- do Sądu Rejonowego w Bełchatowie - Sądu Pracy:
• Urszula Anna Niewiadomska.

Przewodniczący  Rady  podziękował  Komisji  Skrutacyjnej  za  pracę  w  czasie  przerwy  
i przypomniał, że jesteśmy w punkcie 7 sesji tj. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników 
do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 64/XI/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 27 października 2011 roku
w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w  
Bełchatowie.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 65/XI/11
Rady Gminy Kluki

Z dnia 27 października 2011 roku
w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bełchatowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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Punkt 9 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Związku Komunalnego 
Gmin z/s w Kleszczowie.
 Przewodniczący  Rady przypomniał,  że  razem z  Wójtem K.  Sikorą  są  delegatami  Związku 
Komunalnego  Gmin  z/s  w  Kleszczowie.  Przewodniczący  Rady wyjaśnił  również,  że  jest  to 
uchwała porządkująca Statut Związku. Zmian polega na skreśleniu w § 1 ust. 1 następujących 
członków Związku:
Pkt 4- Gmina Gorzkowice
Pkt 5- Gmina Kamieńsk
Pkt8 – Gmina Lgota Wielka
Pkt-9-  Gmina Rozprza
Pkt 10- Gmina Sulmierzyce
Pkt 12- Gmina Wolbórz
Pkt 14- Gmina Grabica.
Wszystkie te Gminy już dawno nie są członkami Związku.
W § 7 skreśla się ust. 4 o brzmieniu: „Miastu Bełchatów przyznaje się prawo do delegowania w 
skład Zgromadzenia trzech przedstawicieli”.

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 66/XI/11
Rady Gminy Kluki

Z dnia 27 października 2011 roku
w sprawie zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Punkt 10 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

• Wójt K. Sikora podsumował dotychczas zrealizowane inwestycje drogowe;
- Strzyżewice 1152 m,
- Kaszewice Kolonia 504 m, 
- Kaszewice Kolonia 108 m,
- Roździn 228 m,
- Imielnia 1624m,  
- Podścichawa 1746 m,
o łącznej długości 5 km 362 m za kwotę: 1 413 712 zł i remont drogi w Kaszewicach 1500m.

• W trakcie realizacji jest budowa wewnętrznej drogi w miejscowości Kaszewice Kolonia o 
długości 903 m za kwotę 257 tys. zł oraz remont drogi wewnętrznej w miejscowości Żar 
ok. 500m.

• Uzyskano zgodę z Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych, Urzędu Marszałkowskiego 
na budowę drogi w m-ci Laski. Obecnie trwa etap rozgraniczenia działki leśnej- termin 
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rozgraniczenia do 20.12.2011 roku,
• Została podpisana umowa na opracowanie dokumentacji projektowej budowy kanalizacji 

deszczowej  na  Osiedlu  „Leśnym”  w Klukach  na  kwotę  49 000  zł  termin  wykonania 
projektu 20.12.2011 roku,

• Rozbudowa i przebudowa budynku OSP w Strzyżewicach- zadanie wykonane i odebrane; 
obecnie trwa etap zakupu okien  i drzwi garażowych

• Opracowanie projektu przebudowy OSP w Kaszewicach, termin 23.11.2011 r.
• Opracowanie projektu przebudowy OSP w Parznie, termin 30.11.2011 r.
• Odbiór terenów zieleni z miejscowości: Strzyżewice, Parzno, Kluki, Ścichawa, Zarzecze 

za kwotę 70 000 zł w tym środki własne 28000 zł, środki powiatu 42 000 zł
• Na  opracowanie  projektu  zagospodarowania  działek  731/1  i  732/2  w  Klukach:  w 

pierwszym terminie nie wpłynęły żadne oferty, drugie otwarcie 28.10.2011 roku;
• Podpisanie umowy na ocieplenie budynku „Domu Ludowego w Ścichawie” nastąpi po 

przesunięciu środków na dzisiejszej sesji.
• Zakończono i odbrano zadanie „Remont budynku OSP w Osinie” na kwotę 10 600 zł
• W trakcie  realizacji  jest  zadanie  „Położenie  płytek  na  podłodze  w  budynku  OSP w 

Żarze” termin wykonania 15.11.2011 roku, na kwotę 17 875 zł
• Rozliczono zadanie „Budowa drogi w m-ci Imielnia”.

Radna Z. Dyła zwróciła się do Pana Wójta o rozwinięcie tematu związanego z remontem 
budynku Domu Kultury oraz z zagospodarowaniem zbiorników wodnych w m-ci Kluki.
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że projekt przebudowy Domu Kultury jest w trakcie opracowywania a 
jeśli chodzi o zbiorniki wodne przeprowadzone zostały rozmowy z potencjalnymi wykonawcami, 
jednak  żaden  z  nich  nie  podejmuje  się  opracowania  projektu  ze  względu  na  krótki  termin 
realizacji. Wstępnie wydawało się, że jest możliwa realizacja tego zadania do końca bieżącego 
roku, złożone zostało zapytanie ofertowe jednak w pierwszym terminie nikt nie złożył oferty. 
Następnie został wydłużony czas realizacji zadania i drugie otwarcie jest 28.10.2011 roku.

Wójt K. Sikora, w związku ze złożonymi Wnioskami do Urzędu Marszałkowskiego o 
dofinansowanie  remontu  budynku  Domu  Kultury  z  Klukach  oraz  budowy  boisk  w 
miejscowościach Kaszewice (2012) i Parzno (2013), zwrócił się do Rady Gminy o określenie 
swojego stanowiska odnośnie przebudowy boisk.

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  na  boisko  w Kaszewicach  były  już  w tym roku 
zabezpieczone  środki,  natomiast  jeśli  chodzi  o  „Orliki”  to  ze  względu na  koszty utrzymania 
gminy nie stać. Zdaniem Przewodniczącego Rady ważniejsza jest budowa hali sportowej przy 
Zespole Szkół w Klukach.
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że zostały złożone wnioski o dofinansowanie przebudowy boisk a nie 
„Orlików”. Podkreślił również, że chciałby uzyskać od Rady Gminy informację czy Rada chce 
przebudowy boisk i czy Wójt ma kontynuować już złożone wnioski o dofinansowanie?
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że złożono wnioski, których zakładane koszty budowy wynoszą 400 
tys. netto z dofinansowaniem 50 %. Dodał jeszcze, że jeżeli boiska w gminie nie są potrzebne to 
proszę powiedzieć.
Radna J. Matyśkiewicz powiedziała,  że boiska są potrzebne, ale priorytetem jest  budowa sali 
gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach.
Wójt K. Sikora podkreślił, że skoro w przyszłym roku podejmujemy się remontu budynku Domu 
Kultury w Klukach za kwotę około 1 600 mln zł., to musimy realnie spojrzeć na budżet. Sala 
gimnastyczna to wydatek rzędu 2 500 mln zł, na który nas teraz nie stać.
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Wiceprzewodnicząca Rady I. Lewińska podkreśliła, że musimy zadbać o boiska w Parznie i w 
Kaszewicach,  ale  nie  tak  wysokonakładowe,  zróbmy  boisko  niskonakładowe,  chodzi  o 
wyrównanie terenu, zasianie trawy i postawienie dwóch bramek. Potrzebna jest budowa sali przy 
Zespole Szkół w Klukach.
Radny M. Soboń wyraził opinie, że powinniśmy wstrzymać się z budową boisk. W przyszłym 
roku remontujemy Dom Kultury, obok mamy stawy za które musimy się wziąć. Zdaniem radnego 
najpierw powinniśmy zrealizować inwestycje, które do tej pory były odsuwane. 
Wójt K. Sikora dodał, że musi patrzeć na całą Gminę. Stwierdził, że należy rozłożyć inwestycje 
w czasie.
Radny H. Kęsy skomentował, że remont budynku kultury nie jest w tym przypadku przeszkodą, 
należy występować o środki zewnętrzne, aby wkład gminy był jak najmniejszy. W przeciwnym 
wypadku za chwilę będziemy zarzucać Wójtowi bierność w działaniu.
Radna Z. Dyła stwierdziła, że czas skupić się na Klukach i skończyć odwlekane inwestycje. 
Do dyskusji włączył się Sołtys Sołectwa Ścichawa i wyraził swoją obawę jak będą wyglądać 
nasze dzieci i wnuki, które nie będą miały warunków do ćwiczeń  i uprawiania sportu. 
Radny W. Wojewoda stwierdził, że przyczyną zwolnień lekarskich jest brak podziału na grupy na 
zajęciach  z  wychowania  fizycznego  i  samo  boisko  do  piłki  nożnej  nie  rozwiąże  problemu, 
powinno być boisko wielofunkcyjne. 
Wójt K. Sikora poinformował, że nie rozumie dlaczego nie ma podziału na grupy, wnioski jakie 
były ze strony szkoły po oświadczeniu dyrektorów szkół o zabezpieczonych na ten cel środkach 
zostały zaakceptowane.
Radna J. Matyśkiewicz zaproponowała, żeby przekształcić już złożone wnioski, Radny. H. Kęsy 
zapytał czy nie można złożyć dwóch wniosków? 
Wójt K. Sikora jeszcze raz wyjaśnił, że wnioski zostały już złożone i w ramach programu 2007-
2013 nie będzie już naborów. Nie mógł złożyć wniosku na budowę sali gimnastycznej ponieważ 
dofinansowanie jest do 500 tys. na miejscowość a w Klukach złożyliśmy już wniosek na dom 
kultury. Podsumowując dyskusję zadał pytanie: czy mam wycofać wnioski o dofinansowanie?
Radny J. Sionkowski wyraził opinię, że skoro wnioski zostały już złożone to powinniśmy z tego 
skorzystać.  Radna  D.  Stankowska  zgłosiła  propozycję,  aby  poddać  głosowaniu  kwestię 
przebudowy boisk.  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  głosowanie  nie  ma  sensu  ponieważ 
wszyscy jesteśmy za boiskiem tylko za różną jego formą. Dodał, że Pan Wójt ma przyzwolenie 
Rady na tańsze wnioski nie aż tak wysokonakładowe.

Radna M. Berendtz  poprosiła  Wójta  Gminy o wypowiedzenie  się  w temacie  budowy Domu 
Ludowego w Nowym Janowie. 
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że ze względu na ograniczone środki w budżecie opracowywany jest 
nowy projekt mniejszego budynku, który będzie gotowy w listopadzie.
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Punkt 11- Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Rozmowy z mieszkańcami osiedla Leśnego w Klukach dotyczące budowy dróg i chodników dla 
pieszych.
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że póki nie zostanie zrobiona kanalizacja deszczowa nie jest możliwa 
realizacja tych inwestycji. Projekt budowy kanalizacji deszczowej będzie gotowy do końca roku;
Radna Z. Dyła zgłosiła uwagę aby ze względu na załamywanie się dróg, robienie dziur w asfalcie 
pod wpływem działania kanalizacji wystąpić do wykonawcy kanalizacji sanitarnej;
Radny  W.  Wojewoda  poruszył  temat  remontu  drogi  prowadzącej  koło  posesji  p.  Bartosa  w 
Klukach;
Przewodniczący Rady powiedział, że warto byłoby naprawić drogę prowadzącą do mleczarni w 
m-ci Parzno.
Radni dyskutowali w temacie funkcjonowania oczyszczalni ścieków oraz napraw bieżących dróg 
na terenie gminy.
Przewodniczący Rady poruszył temat znaków drogowych, tablic informacyjnych dla sołtysów 
oraz zakupu 2 szt. tablic upamiętniających Trakt Wandy Malczewskiej;
Przewodniczący  Rady krótko  omówił  problem opieki  nad  bezdomnymi  psami  i  kwestię  ich 
wyłapywania.
Na  koniec  swojego  sprawozdania  Przewodniczący  Rady  przekazał  wstępną  informację  o 
inicjatywie budowy elektrowni słonecznej na terenie Gminy Kluki.
Wójt  K.  Sikora  przypomniał,  iż  na  chwilę  obecną  Rada  Gminy  uchwaliła  przystąpienie  do 
opracowania studium zagospodarowania tylko dla jednej działki.

Punkt 12,13 - Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

• Radny M. Soboń zapytał Wójta o uchwałę Nr 60/X/2011 Rady Gminy Kluki z dnia 14 
września 2011 roku; Wójt K. Sikora wyjaśnił, że obecnie czeka na informację z Urzędu 
Wojewódzkiego dotyczącą weryfikacji uchwały.

• Radna Z. Dyła zadała pytanie dotyczące zakupu lustra przy wyjeździe z Podwódki. 
• Radna Z. Dyła poruszyła temat przystanku autobusowego w Nowym Janowie. Wójt K. 

Sikora wyjaśnił, że naprawa przystanku będzie wykonana przez Gminę na koszt sprawcy 
kolizji, a formalności powodują, że trwa to tak długo. 

• Radna R. Kaczmarkiewicz poruszyła temat wytyczenia drogi w Roździnie.
• Wiceprzewodnicząca Rady I. Lewińska zwróciła się z wnioskiem do Wójta o interwencję 

w  Powiatowym  Zarządzie  Dróg  odnośnie  zamontowania  barierek  przy  przystanku  w 
Nowym Janowie.

• Radna R.  Kaczmarkiewicz  zwróciła  również  uwagę na  barierki  w Ciszy i  wniosek  o 
posypanie kamieniem przy podjeździe dla autobusu.

• Radna M. Berendtz zwróciła  się  do Wójta  Gminy z  zapytaniem dotyczącym budowy 
ścieżki rowerowej w Nowym Janowie i możliwości przeniesienia środków przyznanych 
na to zadanie z Gminy Kleszczów na budowę chodnika dla pieszych w m-ci Nowy Janów. 
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że budowa ścieżki rowerowej nie jest możliwa ze względu na 
brak możliwości wykonania tego zadania w istniejącym pasie drogowym. Aby zapobiec 
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utracie przyznanej dotacji z Gminy Kleszczów wystąpił z wnioskiem do Pani Wójt i Rady 
Gminy w Kleszczowie o przesunięcie  tych środków na inne zadanie.  Wójt  K.  Sikora 
dodał,  że  chodnik  w  Nowym  Janowie  jest  własnością  i  zadaniem  Powiatu 
Bełchatowskiego, nie jesteśmy w stanie wybudować w tym roku chodnika w Nowym 
Janowie a zatem środki musielibyśmy zwrócić.

• Radny W. Wojewoda poruszył temat budowy drogi w miejscowości Kluki koło Państwa 
Zielińskich;

• Wiceprzewodnicząca Rady I. Lewińska zwróciła się do Wójta z zapytaniem dotyczącym 
inwestycji budowa oświetlenia w miejscowości Kawalce. Wójt K. Sikora poinformował, 
że dostaliśmy warunki przyłącza ze zgodą na powieszenie lamp na istniejących słupach;

• Radny C. Zochniak poruszył temat awarii  mostu w miejscowości Laski oraz naprawy 
bieżącej ok. 400 m drogi prowadzącej przez las.

• Radna Z. Dyła zwróciła się do Wójta Gminy o wystąpienie z wnioskiem do Zarządu Dróg 
o udrożnienie rowów przydrożnych;

• Radna D. Stankowska- prośba o naprawienie drogi asfaltowej i dwóch przepustów;
• Radny M. Soboń zgłosił uwagę dot. bieżącej naprawy drogi prowadzącej do Żaru;
• Radny G. Brzeszczęski wystąpił z wnioskiem o utwardzenie drogi do miejscowości Kąt; 

zwrócił się również z zapytaniem o utwardzenie drogi dojazdowej do posesji p. Cieślaka 
w miejscowości Bożydar;

• Radna I. Lewińska wystąpiła z wnioskiem o umieszczenie w projekcie budżetu na rok 
2012 budowy drogi dojazdowej wzdłuż lasu w m-ci Kaszewice od p. Siewiery w kierunku 
Bożegodaru/Chmielowca. Radna wyraziła również swoje zastrzeżenia do projektu terenu 
zieleni w Zarzeczu;

• Radna Z. Dyła- wniosek o zamontowanie jednej lampy na słupie przy drodze prowadzącej 
do Kościoła w Klukach;

• Radni dyskutowali również krótko o:
- wniosku zakupu lodówki do Szkoły Podstawowej w Kaszewicach;
- udrożnienia rowów w m-ci Parzno;
- zakupie wyposażenia świetlicy w OSP w Kaszewicach w ramach funduszy sołeckich;
- realizacji zadania w ramach funduszu sołeckiego w miejscowości Żar;
- drugim ujęciu wody w Klukach, zakupie i montażu pompy wody.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pisma  skierowane  do  Rady  Gminy  w  okresie 
międzysesyjnym:
- Pismo Wójta Gminy Kluki skierowane do Pani Sołtys Sołectwa Cisza dotyczące oświetlenia 
ulicznego;
- Pismo Starosty Bełchatowskiego dotyczące ujęcia zadania „Budowa chodnika w m-ci Nowy 
Janów” w budżecie w roku 2012;
-  Pismo  Starosty  Bełchatowskiego  dotyczące  możliwości  wykonania  inwestycji  drogowej 
polegającej na przebudowie drogi powiatowej Nr 1917 E- odcinek Trząs- Słupia- Chrojszcza;
-  Pismo  Starosty  Bełchatowskiego  skierowane  do  GDDKiA,  Oddział  w  Łodzi  dot.  poparcia 
petycji  mieszkańców miejscowości  Kluki  związanej  z  budową chodnika dla  pieszych wzdłuż 
drogi krajowej nr 8;
- Pismo z Kancelarii Adwokackiej Adwokat Marii Bogackiej dotyczące sprzedaży działki pod 
drogę gminną;
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-  Pismo  Wójta  Gminy  Kluki  skierowane  do  Adwokat  Marii  Bogackiej  dot.  możliwości 
wykupienia działki wymienionej w w/w piśmie.
- Pismo Jednostki Gospodarczej Zasobu w Łodzi- prośba o zwolnienie z podatku od budowli oraz 
instalacji związanych z odprowadzaniem i oczyszczaniem ścieków za rok 2012;
- Pismo od Mieszkańców Wierzchów Kluckich- prośba o uwzględnienie w planie budżetowym 
na rok 2012 wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku 500 m wzdłuż posesji nr 22-28 w m-
ci Wierzchy Kluckie;
- Pismo od Proboszcza Parafii NMP w Klukach - prośba o ujęcie w Budżecie Gminy na rok 2012 
wykonania oświetlenia ulicznego wzdłuż drogi prowadzącej do kościoła w Klukach;
- Pismo od Zastępcy Komendanta Wojewódzkiego Policji - prośba o zwolnienie z podatku od 
nieruchomości na rok 2012 budynków, obiektów zajmowanych przez Policję w celu utrzymania 
bezpieczeństwa i porządku publicznego, na terenie gminy Kluki;
- Pismo od Mieszkańców miejscowości Bożydar - prośba o uwzględnienie w przyszłorocznym 
budżecie środków na budowę drogi gminnej nr 101154/E;
Pismo  od  Mieszkańców  wsi  Wierzchowiec  i  Podwierzchowiec  dot.  budowy  drogi   na 
Podwierzchowiec, Wierzchowiec do drogi krajowej nr 8 oraz naprawy bieżącej drogi leśnej;
-  Wniosek  od  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  Gminy  Bełchatów  o  zatwierdzenie  stawek 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę.
- Pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego – Zawiadomienie o wszczęciu postępowania w celu 
kontroli  legalności  uchwały Nr 59/X/2011 Rady Gminy Kluki  z  dnia  14 września  2011 r.  w 
sprawie  zmiany uchwały Nr  13/II/2010  Rady Gminy Kluki  z  dnia  29  grudnia  2010 roku w 
sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy,  która  wpłynęła  do  Łódzkiego  Urzędu 
Wojewódzkiego w dniu 27 września 2011 roku. Przewodniczący Rady odczytał również treść 
pisma z odpowiedzią do podjętej uchwały Nr 59/X/2011 Rady Gminy Kluki z dnia 14 września 
2011 r.

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski: 
• Sołtys Sołectwa Kuźnica Kaszewska zwróciła się z wnioskiem o nawiezienie kamienia 

przy przystanku w m-ci Kuźnica Kaszewska.
• Radna  D.  Stankowska  wniosek  do  Wójta  Gminy  o  wystąpienie  do  Zarządu  Dróg  o 

poszerzenie  drogi  w  m-ci  Kluki  od  Gminnej  Spółdzielni  Samopomoc  Chłopskiej  w 
Klukach do Kościoła.

• Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Wójta, aby zwrócił się do Prezesa GS w Klukach o 
zadbanie o wizerunek sklepów;

• Radny  G.  Brzeszczęski  poruszył  temat  drogi  powiatowej  do  Trząsu.  Wójt  K.  Sikora 
poinformował, że już niejednokrotnie rozmawiał i występował w tym temacie do Starosty 
Bełchatowkiego;

• Radny M. Soboń prośba do Wójta, aby zwrócił się do Zakładu Energetycznego w temacie 
częstego, zdaniem Radnego bezzasadnego wyłączania prądu;

• Na koniec głos zabrała mieszkanka Kluk Pani Z.Rosiak:
-  podziękowała  Wójtowi  za  tereny zieleni  przy  przystanku,  które  znacznie  poprawiły 
widoczność  przy  wyjeździe  na  krajową  8,  za  dostrzeżenie  tego  problemu  i  najpierw 
podcięcie krzewów a następnie ich całkowite usunięcie;
-  zwróciła  się  do  Radnych  z  wnioskiem  o  organizowanie  spotkań  z  mieszkańcami, 
informowanie ich o przebiegu sesji;
- zwróciła się z zapytaniem kto podjął  decyzję o budowie „Orlika” przy oczyszczalni 
ścieków w Klukach?
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- zwróciła się również z wnioskiem o wyjaśnienie,  dlaczego nie było reprezentacji  ze 
strony  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącej  na  Dożynkach  Powiatowych  i 
Gminnych, które po raz pierwszy były zorganizowane? 
Przewodniczący  Rady  odpowiedział,  że  uczestniczył  w  Dożynkach  Powiatowych, 
natomiast na uroczystości gminne otrzymał zaproszenie po terminie.

Punkt 14 – Zakończenie obrad.

O   godzinie  16:05  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  
i zakończył obrady.

         

Przewodniczący Rady:

Protokołowała: Justyna Chudzik
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